
Voorjaarsnota Westervoort 2020.               

Zachte heelmeesters maken stinkende wonden, dit is een oud Nederlands spreekwoord. 

Je kan veel over deze voorjaarsnota zeggen maar je kan dit college in ieder geval niet 
vergelijken met een zachte heelmeester.

Deze bezuinigingen zijn ook binnen onze fractie hard aangekomen. Zag het er verleden jaar 
nog redelijk rooskleurig uit met een afdoende reserve Het bevreemd onze fractie dat die 
hoera stemming ineens om kan slaan in een alarmbel in verband met tekorten die niet 
voorzien waren. Wij waren als fractie graag eerder op de hoogte gebracht geweest van deze 
negatieve ontwikkelingen. Het temperde de hoop om veel zaken uit het coalitieakkoord te 
kunnen verwezenlijken. Helaas maar waar in deze voorjaarsnota kunnen wensen / 
verwachtingen op de buik geschreven worden. In ieder geval niet op papier. Het zal alles bij 
elkaar al moeite zat kosten om over 3 tot 4 jaar weer te kunnen gaan werken aan een 
reserve. Alle zeilen zullen moeten worden bijgezet om deze opdracht uit te voeren.

Nu zal ik namens de fractie van de SP. Ingaan op de 3 onderdelen van de voorjaarsnota.

1. Bestuur.

Om een transparante en betrouwbare overheid te willen zijn, midden in een vitale en 
veilige samenleving, die inwoners faciliteert en uitdaagt tot het nemen van initiatieven 
is het wenselijk dat het basisniveau ondanks de huidige crisis overeind blijft. Mensen 
moeten het gevoel blijven houden dat er een positief veiligheidsklimaat heerst zowel 
voor de inwoners als ook voor de bedrijven. Om dit vast te houden en versterken zijn 
de 4 hoofddoelen essentieel. 
A. Een flexibele en betrouwbare ambtelijke organisatie.
B. Vasthouden veiligheidsklimaat.
C. Verbeteren van de kwaliteit dienstverlening.
D. Een organisatie die invulling geeft aan het programmadoel.

Wat onze fractie opviel in dit onderdeel is dat we als raad ook naar ons zelf moeten kijken en 
was het bedrag van de salariskosten voor de griffie eenmalig als experiment verhoogd voor 
een jaar. De werkgeverscommissie moet nog in beraad met de griffie over continuering van 
deze verhoging. Dus op dit moment zijn deze kosten eenmalig en niet structureel zoals  
vermeld wordt.

Om te kunnen voldoen aan wettelijke normen inzake de WOZ bestand moeten er een aantal 
werkzaamheden plaatsvinden die aanvullende kosten met zich mee gaan brengen.

De kosten voor het veiligheidshuis zijn al jaren te laag geïndexeerd en zullen in verband met 
de grotere complexiteit aangepast moeten worden 

De bijdrage voor 1stroom is al aan de orde geweest in de commissievergadering wat 
geresulteerd heeft in een bijna raad brede amendement. Met het verzoek om een extra 
bezuiniging bij 1stroom bespreekbaar te maken bij onze partner de gemeente Duiven. 

Met het veiligheidsklimaat in Westervoort gaat het steeds beter Ook al blijven ze over het 
algemeen te hoog en in ieder geval hoger als het landelijke streefcijfer,



De modernisering van de dienstverlening is nog steeds een zaak die de nodige aandacht 
vraagt omdat burgers vaak de diensten die zij nodig hebben slecht kunnen vinden op de 
gemeentelijke website. 

Het vormgeven van een toekomstbestendig lokaal zorg- en veiligheidsstructuur is voor onze 
fractie essentieel en verwachten dan ook voor 2021 plannen om deze structuren 
toekomstbestendig te verwezenlijken.

2. Maatschappij.

Dat de gemeente in zwaar weer verkeerd is iets wat niet onbekend is. 90% van de 
Nederlandse gemeenten zuchten onder het juk van de dumping met als bonus 40% 
korting van de WMO, jeugd en Participatie vanuit het rijk naar de gemeentelijke 
organisatie met de dooddoener dat de gemeente dichter bij de mensen staat en 
daardoor efficiënter en goedkoper kan werken. De gevolgen zien we binnen 
Westervoort al vanaf het eerste begin. Tekorten op de Jeugdzorg en de WMO als 
gevolg die nu de spuigaten aan het uitlopen zijn. De wijziging in de WMO ten aanzien 
van de drempel van inkomensafhankelijke eigen bijdrage, het lage 
abonnementstarief, zorgt voor minder inkomsten maar heeft vooral een aanzuigende 
werking van nieuwe cliënten.  Die met een indicatie allemaal gebruik willen maken 
van een of meerdere voorzieningen . Deze verruiming van de WMO welke bedoeld 
was om de gezinshulpen een beter salaris te bieden, heeft averechts uitgepakt. Dit 
heeft ervoor gezorgd dat de gemeentelijke financiën ( en niet alleen die van 
Westervoort) op zijn en er geen ruimte meer is om de gaten die ontstaan zijn door de 
WMO en Jeugd op te vangen. Na het uitputten van de algemene reserves bij 
gemeenten, is dat de doodssteek voor de financiën van de gemeente geweest voor 
wat betreft de tekorten.

Nu willen we nog even ingaan op een aantal onderdelen van programma 2.
In de jeugdhulp zien we dat de hulpvragen complexer worden en dat voorzieningen 
zoals verblijf die via landelijke zorgaanbieders ingezet worden per cliënt vaak duur 
zijn. In een vroeg stadium inzetten op een gezonde geestelijke en lichamelijke 
ontwikkeling is essentieel om deze groep uit de duurdere en langere 
begeleidingstrajecten te houden.

Inclusieagenda, onze fractie vindt het een goede zaak dat er een themagroep 
bestaande uit inwoners, gehandicaptenraad en professionals en de gemeente 
gevormd is om inhoud te geven aan een inclusie gemeente. Met deze agenda wordt 
invulling gegeven aan het VN-verdrag voor mensen met een handicap.

Mantelzorgcompliment, onze fractie heeft samen met die van D66 een motie 
ingediend om het mantelzorgcompliment toegankelijk te maken voor alle mensen die 
gebruik maken van de WMO. De bewering dat er veel WMO ontvangers geen 
mantelzorg van bekenden en family ontvangen onderschrijven wij niet. Het wekelijks 
de was doen, het huis extra schoonmaken, Elke dag langs komen om de afwas te 
doen, boodschappen doen, de ramen zemen, de tuin onderhouden zijn allemaal 
taken waarvan onze fractie vindt dat dit wel degelijk onder de mantelzorg valt.



Veel echte mantelzorgontvangers zullen dit niet aanvragen mede omdat zij de weg 
binnen de gemeente niet kennen en geen zin hebben om door de gemeentelijke 
mangel gehaald te worden, of zijn gewoon veel te hulpbehoevend. Wij verzoeken dan 
ook het college door een gerichte campagne de huidige gebruikers van de WMO te 
vragen om alsnog een eenvoudig aanvraagformulier in te dienen eventueel geholpen 
door de zogenaamd niet bestaande Mantelzorgers. Om het geheel binnen de kosten 
te houden zou overwogen kunnen worden om te volstaan met een  cadeaubon van 
25euro.

Het invoeren van een gedragswetenschapper en een proces regisseur lijkt 
tegenstrijdig maar is in den lande een veel gebruikt instrument om controle te krijgen 
over de uit de pan rijzende kosten. De aanstelling ondersteunt onze fractie dan ook 
van harte.

Naar aanleiding van het inspreken in de commissie door het inloophuis De Herberg 
het volgende, de groep die van dit inloophuis gebruik maakt behoort tot een van de  
kwetsbare groepen binnen onze gemeente. En willen de pijn van deze bezuiniging 
dan ook daar waar mogelijk is verzachten. Mede naar aanleiding van de hartenkreet 
in commissievergadering van de heer Klaas Westerbeek .Wellicht is het voor dit 
college denkbaar om het verdien model voor de Herberg te verbeteren door de zaal 
voor externe activiteiten meer in te gaan inhuren en daar een schappelijke bijdrage 
voor te betalen. Zodat in ieder geval de financiële situatie voor de herberg zodanig is 
dat een aantal van de uit te voeren activiteiten toch zijn doorgang kan vinden. Wij als 
fractie van de SP zouden het jammer vinden dat door de noodzakelijke bezuinigingen 
de activiteiten een forse schade zouden oplopen.

De zinssnede uit het onderdeel brede verantwoordelijkheid op pagina 72 van de 
voorjaarsnota betreurd onze fractie. Over de 3 onderdelen van de voorjaarsnota, 
bestuur, maatschappij en omgeving wordt plusminus 5 % per onderdeel bezuinigd. 
Omdat er in programma 2 veel geld rondgaat is 5% een relatief groot bedrag. Wij 
verwachten dat de cliënten die zorg krijgen waarop ze geïndexeerd zijn zodanig dat 
de te verlenen zorg verantwoord en haalbaar is.

Wel zijn wij blij met de financiële toezegging aan de voedselbank. Door de 
automatisering van de Gelrepas komt hier budget voor vrij waarmee de 
organisatiekosten van de voedselbank gedekt kunnen worden.

De structurele bij raming op het doelgroepenvervoer is de zoveelste verhoging die we 
voor onze kiezen krijgen, wij hopen en verwachten dat de inzet van een Plusbus een 
impuls geeft die de negatieve financiële spiraal zal doorbreken.

Als een van de laatste punten van programma 2 Het afschalen van zorg mogelijk 
maken door algemene, voorliggende voorzieningen te versterken of te ontwikkelen en 
aan elkaar te verbinden, kan er voor zorgen dat dure maatwerkvoorzieningen 
afgeschaald kunnen worden. Vooral hierdoor is de belevingswereld van de 
zorgvrager positiever en tevens is deze werkwijze een kosten beheersende 
maatregel.

Zorg en onderwijs meer op elkaar laten aansluiten zodat  uit-huis plaatsingen van 
kinderen tot een minimum beperkt kan worden. Zelfredzaamheid naar vermogen is 



niet alleen een zorg naar meer eigenwaarde maar tevens een kosten besparende 
methode. De sociale supermarkt kan hierin een belangrijke schakel zijn.
 
Programma 3 Omgeving.
A. Het versterken van goed ondernemers- en vestigingsklimaat voor bedrijven.
B. Het waarborgen van een aantrekkelijke en duurzame fysieke leefomgeving.
C. Het implementeren van nieuwe wetgeving die op ons afkomt.

Dit zijn de 3 hoofddoelen voor het programma 3 omgeving die noodzakelijk zijn om 
een aantrekkelijke werk- en leefomgeving die toekomstgericht en duurzaam is te 
verwezenlijken en in stand te houden.

Eind 2018 is voor de programmalijn de energietransitie de ambitie vastgesteld om in 
2050 energieneutraal te zijn. Nu midden in de Covid 19 crisis zal het nog een hele 
uitdaging worden om deze doelstelling te halen. Meerdere zaken zijn sterk afhankelijk 
hoe de economische situatie is en hoe innovatief er gewerkt gaat worden aan 
alternatieven.

De woningmarkt staat vooral in Westervoort sterk onder druk, geen nieuwe 
bouwlocaties of een zeer beperkt aantal zullen er voor zorgen dat de roep om 
betaalbare sociale huur woningen toe zal gaan nemen, zonder dat wij als gemeente 
iets daarin te bieden hebben. Dit is voor onze fractie een grote zorg. 

Een mogelijke stijging van de afvalstoffenheffing is zo als het zich nu laat aanzien 
helaas maar onvermijdelijk mede gezien de bezuinigingsopdracht waarvoor de 
gemeente Westervoort zich gesteld ziet.

Met een Basisadministratie Gebouwen (BAG) die niet voldoet aan landelijke 
richtlijnen en wetgeving roep je problemen op je af. Wanner gaan wij dan wel voldoen 
aan deze landelijke richtlijnen

De aanpak van de Heilweg, tussen de Rivierweg en Duiven  is geen luxe maar pure 
noodzaak een ieder die wel eens gebruik maakt van deze weg zal dat beamen. We 
zijn dan ook blij dat er voor gekozen is deze uitvoer vanuit het coalitieakkoord alsnog 
vorm te geven.

Betaald parkeren bij het station vindt onze fractie geen slimme keuze, mede omdat 
hierdoor de druk op de omliggende straten toe zal gaan nemen, tevens zijn de kosten 
voor het instaleren en onderhoud van de slagbomen en de ticketautomaat hierin niet 
meegenomen, tevens loop je het risico dat er minder gebruik gemaakt gaat worden 
van het openbaar vervoer. 

Afsluitend kan gesteld worden dat de gemeente Westervoort voor zware 
bezuinigingen staat die helaas niet beperkt zullen blijven tot 2020 maar ook hun 
vervolg zullen krijgen in de jaren 2021 en 2022. Daarom heeft de fractie van de SP 
besloten om geen aanvullende wensen kenbaar te maken.
Onze fractie is van mening dat het nu geen tijd van wensen is maar van overleven is.


